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Protokół Nr LXXI / 24 

z LXXI sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 29 stycznia 2024 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05 – 15.06.   

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady p. Grzegorz Bielatowicz otworzył 71 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji i osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 21 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ropczycach. 

Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie 

swoich danych osobowych, w myśl przepisów Rozporządzenia o ochronie danych, tak zwane 

RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady poprosił o wprowadzenie zmiany w porządku obrad: w pkt 4 ppkt 15 

wprowadzenie korekty pisarskiej, ma być: w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są kolejne wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Proszę o zgodę na wprowadzenie zmiany w projekcie 

4.14, dotyczy zmiany w budżecie naszej gminy na bieżący rok. Ta zmiana w dwóch miejscach 

polegałaby na tym, że poprzez ogłoszenie przetargu na budowę wodociągu od Okonina do 

Niedźwiady, wprowadziliśmy w tym przetargu drugie zadanie, które wcześniej nie figurowało 

w wykazie zadań inwestycyjnych gminy. To był odcinek końcowy, który nie był objęty dotacją 

europejską od Niedźwiada Budy do szkoły. Ten odcinek w drodze przetargu został 

zaproponowany, czy też wskazany ofertą najkorzystniejszą, którą wybierzemy, w wysokości 

239 000 zł i żeby podpisać umowę, chcemy wprowadzić teraz na sesji tą autopoprawką to 

zadanie. Wszystko razem, to jest budowa wodociągu od Okonina do Niedźwiady Dolnej, do 

szkoły. To zadanie składa się jakby z dwóch zadań. Na pierwsze, które jest już w budżecie 
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mamy zabezpieczone pieniądze. Z przetargu wynika, że nawet coś tam zostanie i będziemy 

musieli oddać środki europejskiej i nam też tam parę groszy zostanie z naszego udziału, ale  

w to miejsce wprowadzamy jeszcze to drugie zadanie, które jest po przetargu. Druga niewielka 

zmiana, która dotyczy korekty dotacji do Ośrodka Pomocy Społecznej na kwotę około 760 zł. 

Proszę Wysoką Radę o zgodę na wprowadzenie projektu 4.16. Dotyczyłby budżetu dla gminy 

Ropczyce na 2024 rok. Dotyczy jednej pozycji, zwiększenia kwoty rezerwy ogólnej do 180 000 

zł, co jest wyznacznikiem ustawowo zapisanym, że on musi wynosić 1% naszego budżetu,  

a ponieważ budżet się zwiększył w stosunku do pierwotnego, przedłożonego do RIO, który 

uchwalaliśmy w grudniu, a tego nie dopatrzyliśmy. RIO nakazało poprawić. To są pieniądze, 

które nic nie zmieniają, przesuwane.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmianę porządku obrad.  

Treść wniosku: Zmiany do porządku obrad w pkt 4: ppkt 14 autopoprawka projektu uchwały, 

ppkt 15 korekta pisarska tytułu ma być: w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej, 

wprowadzenie ppkt 16 Uchwała w sprawie zmiany uchwały numer LXIX/712/23 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie w budżetu Gminy Ropczyce 

na 2024 rok z projektem uchwały. 

 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za – 21 głosów, przeciw 

- 0, wstrzymujących się - 0.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów z LXIX i LXX sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.  

2) Uchwała w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach na ławników.  

3) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, działka nr 842/3.  

4) Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Ropczycach, działki nr 424/22, 

424/24, 424/26.  

5) Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr LXV/659/23 Rady Miejskiej w Ropczycach 

z dnia 28 sierpnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego 

dachu i elewacji kościoła parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej, zmienionej 

uchwałą nr LXVI/671/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 25 września 2023 r. w sprawie 

przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu i elewacji kościoła 

parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej.  

6) Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 – 2028.  

7) Uchwała w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc".  
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8) Uchwała w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc".  

9) Uchwała w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc".  

10) Uchwała w sprawie: zmiany uchwały własnej w sprawie zaliczenia drogi stanowiącej 

przedłużenie drogi gminnej Nr 107558R ulicy Przemysłowej do kategorii dróg gminnych.  

11) Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Ropczycach.  

12) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego.  

13) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków 

majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok.  

14) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2024 rok.  

15) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2024-2034.  

16) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LXIX/712/23 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Gminy Ropczyce na 2024 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Ropczycach w 2023 roku.  

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie sesji.  

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołów z LXIX i LXX sesji Rady 

Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. Protokoły z LXIX i LXX sesji Rady Miejskiej zostały przyjęte przy: za – 21 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0.  

 

 

4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów 

na ławników – Przewodniczący Rady. 

W związku z prośbą Prezesa Sądu Okręgowego w Rzeszowie o dokonanie wyborów 

uzupełniających ławnika do Sądu Rejonowego w Ropczycach, rada gminy winna powołać 

zespół opiniujący kandydatów na ławników. Proponowany skład zespołu mamy w wyjaśnieniu 

do projektu uchwały. Są to radni, którzy pracowali już dwukrotnie w zespole opiniującym,  

w kolejności alfabetycznej.  

Przewodniczący Rady zapytał czy poszczególni radni wyrażają zgodę do pracy w zespole 

opiniującym kandydatów na ławników.  

Radni: Grzegorz Bielatowicz, Mariusz Bernat, Zenon Charchut, Kazimierz Mądro, Teresa 

Rachwał wyrazili zgodę na pracę w zespole opiniującym kandydatów na ławników. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze inni kandydaci do zespołu opiniującego.  

Nie zgłoszono innych kandydatów. 



4 
 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie zamknięcia listy kandydatów do zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników.  

Lista kandydatów do zespołu opiniującego kandydatów na ławników została zamknięta przy: 

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie powołania zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników. 

Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników została podjęta 

przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników - Przewodniczący Rady. 

Zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądów powszechnych, Rada ma obowiązek zaciągnięcia 

informacji od komendanta wojewódzkiego policji o zgłoszonych kandydatach na ławników. 

Stąd wynika projekt uchwały o wystąpieniu Rady w sprawie informacji o kandydatach na 

ławników. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach na ławników została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej  

w Ropczycach, działka nr 842/3 – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef 

Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie ewidencyjnym Ropczyce, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna 842/3 o powierzchni 94m2, objętej księgą wieczystą 

24015/2 w celu poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna 844/2, stanowiącą własność osoby, która zamierza nabyć 

tę nieruchomość, gdyż nie może być zagospodarowana jako odrębna nieruchomość. Traci moc 

uchwała numer LXIX/717/23 z dnia 19 grudnia ubiegłego roku w sprawie zbycia 

nieruchomości położonej w Ropczycach, działka 842/3. Z uwagi na wytyk dokonany przez 

wojewodę, uchwała z ubiegłego roku wymagała poprawki i stąd jest projekt nowej uchwały. 

  

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego na posiedzeniu w dniu 25 stycznia opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą 

sesję i wydała opinie pozytywne o projektach uchwał tj.: omawiany obecnie 4.3 w sprawie 

zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, projekt 4.4 w sprawie zamiany nieruchomości 

położonej w Ropczycach i projekt 4.10 w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie 
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zaliczenia drogi stanowiącej przedłużenie drogi gminnej, tj. ulicy Przemysłowej do kategorii 

dróg gminnych.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, działka nr 842/3 została 

podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonej  

w Ropczycach, działki nr 424/22, 424/24, 424/26 - Kierownik Referatu Gospodarki 

Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej będącej 

własnością gminy Ropczyce, oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako 

działki ewidencyjne numer 424/22 o powierzchni 3 ary 31 m2, działki 424/24, tutaj jest błąd, 

proszę o poprawienie o powierzchni 79 m2 i działki 424/26, tutaj też proszę  

o poprawienie mianownika o powierzchni 19 m2, które nie są objęte planem miejscowym za 

nieruchomość będącą własnością osoby fizycznej, oznaczoną w operacie ewidencji gruntów  

obrębu Ropczyce jako działki ewidencyjne 429/26 o powierzchni 19 m2 i 2880/3  

o powierzchni 77 m2, które nie są objęte planem miejscowym. Działki położone są przy  

ul. Mehoffera oraz księdza Siewierskiego. Ze względu na małą powierzchnię działek gmina nie 

ma planów na ich racjonalne wykorzystanie, dlatego przychyla się do wniosku osoby fizycznej  

o zamianę. Działki osoby fizycznej przylegają do pasa drogi gminnej ul. księdza Siewierskiego.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Ropczycach, działki nr 424/22, 

424/24, 424/26 została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr LXV/659/23 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 sierpnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji na 

zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu i elewacji kościoła parafialnego pw. Św. Michała 

Archanioła w Małej, zmienionej uchwałą nr LXVI/671/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

25 września 2023 r. w sprawie przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu 

i elewacji kościoła parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej - Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały własnej numer LXV/659/2023 z 28 sierpnia 2023 

roku, która została zmieniona uchwałą LXVI/671/2023 z dnia 25 września ubiegłego roku  

w sprawie przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu i elewacji kościoła 

parafialnego pod wezwaniem św. Michała Archanioła w Małej. W uchwale nr LXV/659/23  

z dnia 28 sierpnia 2023 roku w sprawie przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia 

gontowego dachu i elewacji kościoła parafialnego pod wezwaniem św. Michała Archanioła  

w Małej, zmienionej uchwałą LXVI/671/2023 paragraf 1 otrzymuje nowe brzmienie. Przyznaje 

się Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Michała Archanioła w Małej dotację  

w wysokości do 169 624,02 zł na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu i elewacji kościoła 



6 
 

parafialnego pod wezwaniem św. Michała Archanioła w Małej na czas do 30 listopada 2024 

roku. Środki finansowe dotacji pokryte zostaną z dofinansowania otrzymanego z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków kwota do 166 231,53 zł, z budżetu gminy Ropczyce kwota do 

3 392,49 zł, to jest 2% kwoty dotacji z budżetu gminy Ropczyce, dział 921, rozdział 92120, 

wydatki majątkowe. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. W związku z ogłoszeniem 

przez beneficjenta dotacji postępowania z dnia 6 grudnia ubiegłego roku, mającego na celu 

wyłonienie wykonawcy robót oraz złożoną ofertą przez tylko jednego wykonawcę, w której 

została określona cena brutto wykonania prac konserwatorskich w wysokości 169 624,02 zł 

oraz termin wykonania zamówienia od 6 maja do 30 listopada tego roku, a także w związku  

z modyfikacją wniosku przez beneficjenta dotacji, dokonuje się zmiany kwot i terminu 

wykonania. 

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 25 stycznia 

bieżącego roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4.5 w sprawie zmiany uchwały 

własnej Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 28 sierpnia 2023 roku w sprawie przyznania 

dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu i elewacji kościoła parafialnego pod 

wezwaniem św. Michała Archanioła w Małej, zmienionej uchwałą Rady Miejskiej  

w Ropczycach z dnia 25 września 2023 roku.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna działając na posiedzeniu w dniu 25 stycznia bieżącego roku wydała opinie 

pozytywne o projektach uchwał. Projekt 4.5 w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie 

przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu i elewacji kościoła 

parafialnego pod wezwanie św. Michała Archanioła w Małej, projekt 4.13 w sprawie pomocy 

finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego, projekt 4.13 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków majątkowych, projekt 4.14 w sprawie zmian  

w budżecie gminy Ropczyce na 2024 rok, projekt 4.15 w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej. Wszystkie te projekty zostały ocenione pozytywnie.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej nr LXV/659/23 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 28 sierpnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego 

dachu i elewacji kościoła parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej, zmienionej 

uchwałą nr LXVI/671/23 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 25 września 2023 r. w sprawie 

przyznania dotacji na zabezpieczenie pokrycia gontowego dachu i elewacji kościoła 

parafialnego pw. Św. Michała Archanioła w Małej została podjęta przy: za – 21 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu 
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"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 – 2028 – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Ropczycach p. Iwona Kozubowska. 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Zmiana uchwały dotyczy zmiany  

w podwyższeniu kryterium dochodowego nie tylko w zakresie świadczeń pieniężnych, to jest 

świadczenia pieniężnego w zakresie zasiłku celowego, ale również świadczeń niepieniężnych 

w zakresie posiłku, żywności czy świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że Komisja ds. zdrowia i porządku publicznego na dzisiejszą sesję wydała 

opinię pozytywną o projektach uchwał. Projekt 4.6 - uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy  

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

projekt 4.11 uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ropczycach. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania  

z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024 - 2028  została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.7)  

Przewodniczący Rady poinformował, że kandydaci z projektów uchwał numer 4.7, 4.8, 4.9 

uzyskali pozytywne opinie Kapituły tytułu Zasłużony dla Ropczyc.  

 

Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" – 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak. 

Jak pan przewodniczący wskazał, trzy osoby spośród mieszkańców miasta i gminy Ropczyce 

miały przedłożone swoje propozycje do wysokiej kapituły o nadanie tytułu Zasłużonych dla 

Ropczyc. Z uwagi na to, że po COVID wreszcie możemy spotkać się na uroczystej sesji 

związanej z nadaniem praw miejskich Ropczycom 4 marca, czyli w urodziny Kazimierza  

i w urodziny naszego miasta, to uznaliśmy, że częścią tej uroczystej sesji będzie również 

wręczenie ważnych odznaczeń Zasłużony dla Ropczyc pod warunkiem, że Wysoka Rada uzna, 

że przedstawione kandydatury na ten tytuł zasługują, co niniejszym staram się przedstawić  

i prosić o uwzględnienie argumentów, które przedkładaliśmy również kapitule i dzisiaj 

Wysokiej Radzie. Gdy takie uchwały zapadną, to właśnie na sesji uroczystej 4 marca  

w Centrum Kultury przedłożymy dokładne szczegółowe, biografie i argumenty za tymi 

decyzjami Wysokiej Rady i oczywiście wręczymy stosowne insygnia. Pierwszą osobą o którą 

złożyliśmy wniosek o nadanie tytułu na podstawie naszej uchwały z 2013 roku jest ksiądz 

proboszcz Ryszard Pietrasik. Ksiądz proboszcz parafii św. Mikołaja w Lubzinie jest również 
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kapelanem w tamtejszym Domu Pomocy Społecznej w Lubzinie. Ksiądz proboszcz jest na 

terenie naszej gminy już 18 lat proboszczem. Probostwo obejmuje dwie parafie: Lubzinę  

i Brzezówkę. W tym czasie ksiądz proboszcz przede wszystkim był kapłanem, duchownym, 

proboszczem, organizatorem życia religijnego, duchowego, ale też i oświatowo-kulturalnego. 

Składamy wniosek do Wysokiej Rady z uwagi też na fakt, że ksiądz proboszcz w tym roku 

odchodzi na zasłużoną emeryturę w diecezji tarnowskiej, do której należy parafia Lubzina. 

Przepisy diecezjalne są dość ścisłe. W wieku 70 lat proboszczowie przechodzą na emeryturę. 

Uważamy więc, że jest to dobry moment, aby na podsumowanie też jego pracy duszpasterskiej, 

pracy organizatorskiej w parafii, wychowawczej przedłożyć wniosek o ten ważny z naszego 

również punktu widzenia tytuł za wszystko to, co było jego dziełem i działaniem.  

W szczególności za to, że organizował życie duchowne w tych sołectwach, w tej parafii, ale  

w szczególny sposób wyróżnił się również pracą organizatora jako gospodarz kościoła, 

dzwonnicy, kaplicy cmentarnej, cmentarza. Przez te wszystkie lata dbał o to, aby z różnych 

źródeł pozyskiwać środki od lokalnych sponsorów, parafian, również ze źródeł europejskich  

i rządowych, by doprowadzić do renowacji zabytkowego kościoła wewnątrz jak i z zewnątrz. 

Te prace udało się w zasadzie w 100% zrealizować, może nie całkiem w 100%, bo wiemy, że 

niedawno przedkładaliśmy stosowną dotację na kolejną, przedostatnią chyba ścianę renowacji 

tego zabytkowego kościoła, ale przez wiele lat bardzo dużo zrobiono, aby ten kościół był 

pięknym zabytkiem, aby utrzymać jego stan techniczny dla następnych pokoleń. To jest jeden 

z argumentów, przed państwem jest uzasadnienie. Dodam również, że w pracy edukacyjnej, 

oświatowej też ksiądz proboszcz ma bardzo znaczące zasługi. Od początku uczył w szkole  

i wciąż uczy pomimo, że jest już na emeryturze, ale również organizuje dla dzieci i dla 

młodzieży bardzo wiele różnych innych projektów, zdarzeń, spotkań, wyjazdów do różnych 

miejsc. W ten sposób ogromadza dzieci i młodzież, wychowuje w duchu obywatelskim, 

patriotycznym, chrześcijańskim. Jego działalność na rzecz tworzenia tych więzi z różnymi 

grupami, które organizuje wokół parafii, wokół kościoła, wokół miejscowości jest niezwykle 

ważna. To jest wszystko to, co łączy, co pokazuje dobre przykłady zachowań  

i postaw obywatelskich, współpracując ze szkołą w wielu uroczystościach, które podkreślają 

znaczenie obchodów, świąt państwowych, rocznic, pamięci, również poległych w czasie II 

wojny światowej w szczególnym miejscu w lubzińskim lesie. Mógłbym wymieniać jeszcze 

sporo różnych szczegółowych zasług. Wysoka Rada ma to w formie informacji przed sobą, ale 

też znamy osobę, sylwetkę, postać księdza proboszcza, w związku z powyższym uprzejmie 

proszę Wysoką Radę o uwzględnienie naszego wniosku i uchwałą Rady Miejskiej  

w Ropczycach przyznanie tytułu Zasłużony dla Ropczyc.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" została podjęta przy: za – 20 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1. 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" – 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak. 



9 
 

Chciałbym przedłożyć kolejno propozycje kandydatury pana Tomasza Babicza, mieszkańca 

Ropczyc, o przyznanie tytułu Zasłużony dla Ropczyc. Pan Tomasz Babicz, 40-latek, jest 

wszystkim nam znany jako ropczycki przedsiębiorca, założyciel firmy i spółki Rega Yacht wraz 

z partnerem Waldemarem Królikowskim. Od dwóch dekad, ponad 20 lat zainicjowali nową 

firmę, która buduje prototypowe jachty. To jest firma, która zatrudnia ponad 100 osób i ważne 

jest to, że ta produkcja tych prototypowych jachtów, nieseryjnych, nowe projekty, które 

powstają na deskach całej Europie, a w szczególności znanych biur projektowych we Włoszech, 

są tu realizowane, przewożone do swoich inwestorów, zleceniodawców z różnych krajów,  

w tym również i w szczególności do Europy Zachodniej. W ten sposób promowana jest 

gospodarka polska, ale też przy okazji ropczycka i Ropczyce. Zasługuje to na uznanie. Jest to 

szczególna produkcja, szczególne trzeba mieć kompetencje i kontakty, aby można uzyskać 

zaufanie do realizacji pierwszych prototypowych projektów technicznych. Rada Miejska  

w Ropczycach, samorząd, mieliśmy też w tym udział, bo był taki czas, kiedy zmieniano 

strukturę organizacyjną Cukrowni Ropczyce jako przedsiębiorstwa państwowego w spółkę  

o kapitale zagranicznym i wówczas z podziału tego przedsiębiorstwa państwowego udało się 

nam, gminie wykupić część terenu, który przylegał, był własnością Cukrowni jako 

przedsiębiorstwa państwowego, a niekoniecznie był potrzebny nowej spółce do produkcji, 

część nieruchomości w postaci bez mała 4 hektarów. Namówiliśmy partnerów, pana Tomasza 

Babicza i Waldemara Królikowskiego do kupna tej nieruchomości. Stworzyliśmy uchwałą 

Rady Miejskiej preferencje podatkowe dla firmy, która rozpoczyna budowę i produkcję już  

z prawdziwego zdarzenia dużych jachtów kontynentalnych, europejskich. Sądzę, że też  

w pewien sposób przyczyniliśmy się do stworzenia dobrej atmosfery dla rozwoju tej firmy, 

która dzisiaj jest firmą europejską i myślę, że przynosi ona efekty nie tylko współwłaścicielom, 

pracownikom ale i również naszej gminie z tytułu płaconych podatków od pracowników i od 

nieruchomości, ale też jest takim bardzo dobrym przykładem przedsiębiorstwa polskiego 

kapitału i w pewien sposób naszej myśli wykonawczej. Ale też inna dziedzina działalności pana 

Tomasza Babicza jest niezwykle istotna, ważna i być może to ona zdecydowała, że 

zdecydowałem się przedłożyć kandydaturę tej osoby kapitule pod opinię i dzisiaj Wysokiej 

Radzie. Pan Tomasz Babicz wraz z rodziną również inwestuje swoje nadwyżki finansowe  

w budowę domów jednorodzinnych, domów szeregowych, skupując wcześniej nieruchomości, 

tworząc zwarte tereny pod zabudowę, przygotowując stosowne projekty, plany, organizując 

budowę, a następnie sprzedając te obiekty mieszkalne, domy mieszkalne. Powoduje, że 

utrzymujemy stan mieszkańców nie tylko na niezmienionym poziomie, sprzedając również 

mieszkańcom spoza naszej gminy, spoza naszego miasta, tworzymy tą wartość dodaną. Tutaj 

do nas, do Ropczyc, kupując te domy, mieszkania, przychodzą mieszkańcy z innych ościennych 

gmin, a nawet i ościennych powiatów. To jest niezwykle ważne, bo tutaj ich dzieci chodzą do 

przedszkoli, do szkół, tu rodziny wydają środki finansowe w naszych wielu punktach 

usługowych, tutaj środki finansowe z produkcji jachtów są w obrocie cywilnoprawnym, będąc 

tą wartością dodaną. Dzięki temu pewnie nasze miasto i gmina Ropczyce, jest pierwszą gminą 

w Powiecie Ropczycko-Sędziszowskim w ostatniej dekadzie jeżeli chodzi o wzrost liczby 

nowych domów i nowych mieszkań. Wpływ na to ma również deweloper budujący bloki, jak 

również TBS i wszyscy prywatni inwestorzy budujący swoje domy, ale niewątpliwie jest 
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olbrzymią zasługą przez ostatnie 10 lat wkład pana Tomasza Babicza i jego rodziny  

w budownictwo mieszkaniowe, własny kąt dla wielu rodzin, w tym i mieszkańców Ropczyc  

a wszyscy, którzy kupują, meldują się tu u nas i są już naszymi mieszkańcami. Również 

działalność sportowa, promocyjna pana Tomasza Babicza i rodziny, który utworzył klub dla 

młodzieży motocrossowy. Inwestycje w ten klub, w promocję tego klubu, udział w wielu 

zawodach powoduje, że marka Ropczyc jako miasta jest też rozpoznawalna na wielu  zawodach 

sportowych w Polsce, a również i za granicą. Sportowcy z tego klubu, z rodziny i nie tylko 

zdobywają tytuły polskie, europejskie, co też zasługuje na uznanie i na zauważenie. Te trzy 

aspekty są główną podstawą do tego, byśmy panu Tomaszowi Babiczowi, jego partnerowi 

przyznali tytuł Zasłużony, pokazując co można osiągnąć pochodząc z Ropczyc i nabywając 

doświadczenia, może i wiedzę, po części za granicą, bo tak było w tym przypadku, ale próbując 

tu budować swoją przedsiębiorczość na bazie mieszkańców naszego miasta i gminy, na bazie 

mieszkańców naszego powiatu tworzyć tą wartość dodaną i również promując sport  

i inwestując środki finansowe w tak ważny dział, jakim jest budownictwo mieszkaniowe, co 

wszystko razem przyczynia się do rozwoju Ropczyc. Za ten przykład, za te inwestycje, za 

zaangażowanie, za niezwykłą mobilność, wiele inicjatyw innych bardzo serdecznie proszę 

Wysoką Radę o przychylenie się do naszego wniosku i przyznanie tytułu Zasłużony dla 

Ropczyc. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" została podjęta przy: za – 15 

głosów, przeciw – 3, wstrzymujących się - 3. 

 

4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" – 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak. 

Pan Waldemar Królikowski jest tą trzecią osobą, którą przedkładam i informuję, że jest również 

pozytywna opinia naszej kapituły, samorządu miasta i gminy Ropczyce o przyznanie tytułu 

Zasłużony dla Ropczyc. Pan Waldemar Królikowski jest też 40-latkiem, który mieszka, ma 

rodzinę na terenie naszej gminy, jest współwłaścicielem i współzałożycielem firmy Rega Yacht 

budującej jachty indywidualne, prototypy i tutaj na tym polu zasługi ma tożsame jak 

współorganizator i współinwestor Tomasz Babicz. Chcę dodać, że też inną częścią działalności 

pana Waldemara Królikowskiego, niezwykle ważną, istotną dla Ropczyc są też inwestycje  

w różne obiekty, które są obiektami usługowymi, obiektami gospodarczymi. Takim 

przykładem jest między innymi restauracja wraz z kręgielnią Laguna i inne podobne 

inwestycje. Oprócz tego pan Waldemar Królikowski jest też osobą osobiście bardzo 

usportowioną i środki finansowe, które wypracowuje na poprzednich dwóch działach 

gospodarczych, produkcyjnej i usługowej, inwestuje w sport. Jest współzałożycielem klubu 

motocrossowego Rega X Team dla młodzieży, którego sam jest czynnym zawodnikiem wraz  

z młodzieżą, z rodziną. Też promuje nasze Ropczyce poza Polską. Również i na wielu arenach 

motocrossowych, sportowych w Polsce osiągają bardzo dobre rezultaty, wyniki, tytuły. To 

wszystko przyczynia się też na tej niwie sportowej do promocji ropczyckiego sportu, 

przyczynia się też do tak wysokiej klasyfikacji sportowej wśród młodzieży, która jest 
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prowadzona przez Ministerstwo Sportu w skali kraju. Na naszym spotkaniu Gali Sportu miasta 

i gminy Ropczyce pokazywaliśmy, że w tej punktacji, tych przysłowiowych 100 punktach dla 

naszego powiatu, sport młodzieżowy miasta i gminy Ropczyce to 85% punktów, a pozostałe 

15 punktów to sport młodzieżowy miasta Sędziszów i pozostałych 3 gmin wchodzących  

w skład powiatu. Znaczący udział w tych 85% punktacji, oceny sportu młodzieżowego ma też 

sport motocrossowy i te tytuły, które młodzież w ramach tego klubu zdobywa. Informuję tak 

szeroko dlatego, żeby to był też dobry przykład wychowawczy dla naszej dzisiejszej młodzieży, 

bo można ucząc się w naszych szkołach podstawowych, w naszych szkołach średnich, 

uzyskiwać wiedzę, kwalifikacje i później pracując w naszych firmach doświadczenie, aby być 

może dzisiejsza młodzież szła śladami tych 40-latków i próbowała stawiać sobie ambitne cele. 

Można te cele zrealizować. Oczywiście nie wszystkie pomysły wszystkim od razu się udają. 

Bywa, że czasami prowadzimy, zakładamy raz, drugi, trzeci różną działalność gospodarczą  

i wreszcie udaje się uzyskać to coś. W tym przypadku wymienionym osobom udało się to coś 

w postaci trafionej firmy, której wyroby, jak wcześniej wskazałem, trafiają do Europy  

i Azji, jak również pozyskiwać z tego tytułu dochody, które inwestują w Ropczycach  

w budownictwo mieszkaniowe, w budownictwo usługowe i w sport. Jest to godne zauważenia 

i również podkreślenia. Taką wartością z naszej strony byłoby też dla z pewnością pana 

Waldemara Królikowskiego, nadanie przez Wysoką Radę tytułu Zasłużony Ropczyc  

i mielibyśmy wtedy możliwość też w tej części dekoracyjnej, uroczystej z okazji święta, 

rocznicy nadania praw miejskich Ropczycom wręczyć te tytuły wraz z odznaczeniami 

państwowymi, o które dla samorządowców złożyłem kilka miesięcy temu do poprzedniej pani 

wojewody. Sądzę, że teraz te wnioski są na etapie analiz w Biurze Prezydenta Rzeczypospolitej. 

Mam wielką nadzieję, że uda się je wręczyć na ostatniej uroczystej sesji 4 marca tej kadencji.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Ropczyc" została podjęta przy: za – 14 

głosów, przeciw – 3, wstrzymujących się - 4. 

 

4.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie 

zaliczenia drogi stanowiącej przedłużenie drogi gminnej Nr 107558R ulicy Przemysłowej do 

kategorii dróg gminnych – Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej p. Arkadiusz 

Bęben. 

Z pasa drogowego drogi gminnej, ulica Przemysłowa, wyłącza się działki ewidencyjne numer 

2955/1, 2982/29 oraz 2982/28, obręb 001 Ropczyce, powstałe w wyniku podziału działek 

numer 2955, 2982/21 oraz 2982/24, ponieważ działki te znajdują się poza drogą i urządzeniami 

związanymi z jej urządzeniem. Zgodnie z ustawą o drogach publicznych do kompetencji rady 

gminy należy zaliczenie danej drogi do kategorii dróg gminnych, po zasięgnięciu opinii 

właściwego zarządu powiatu oraz ustalenia przebiegu tej drogi. W związku z powyższym 

zostało skierowane do Zarządu Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego pismo o przedstawienie 

opinii w przedmiotowej sprawie. Uchwałą z dnia 28 grudnia 2023 roku Zarząd Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego wyraził pozytywną opinię w sprawie zmiany przebiegu drogi 
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gminnej ulica Przemysłowa. Podział działek ma związek z pismem mieszkańca Ropczyc  

i wyrażeniem chęci zakupu części jednej z działek. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie zaliczenia drogi stanowiącej 

przedłużenie drogi gminnej Nr 107558R ulicy Przemysłowej do kategorii dróg gminnych 

została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ropczycach - Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ropczycach p. Iwona Kozubowska. 

Zgodnie z artykułem 11 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, jednostki budżetowe działają 

na podstawie statutu. Dotychczasowy statut ośrodka został przyjęty przez Radę Miejską  

w Ropczycach w dniu 16 lipca 2018 roku. Od czasu uchwalenia statutu do dnia dzisiejszego 

nastąpiły zmiany w zakresie zadań własnych i zleconych, w zakresie ustawy o pomocy 

społecznej, jak również ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej. Od stycznia bieżącego 

roku w strukturach ośrodka nie funkcjonują kluby seniora. Załącznikiem do uchwały jest statut, 

natomiast załącznikiem do statutu jest schemat struktury organizacyjnej ośrodka.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.12) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko-Sędziszowskiego – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego. Postanawia się udzielić w 2024 roku pomocy finansowej w kwocie  

161 818,11 zł dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego na współfinansowanie zadania 

przebudowa dróg powiatowych numer 1347R Mała-Łączki Kucharskie i numer 1346R 

Niedźwiada przez wieś polegająca na budowie chodnika w miejscowości Niedźwiada. Na 

wniosek Starosty Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego została przedłożona uchwała. We 

wniosku tym Starosta Ropczycko-Sędziszowski wskazał, że na to zadanie całkowita wartość 

będzie wynosiła 323 638,22 zł. We wskazanym wniosku prośba ze strony starosty jest  

o dofinansowanie 50% kosztów inwestycji, co stanowi kwotę, która została wskazana  

w uchwale. Przedstawiony wniosek został złożony w związku z koniecznością zabezpieczenia 

środków umożliwiających wybór ofert wykonawcy oraz podpisanie umowy na realizację tego 

zadania. 

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Ja tylko z apelem się zwrócę do radnych, żeby przychylnie się 

ustosunkowali do tego wniosku, dlatego że to jest bardzo ważny odcinek. To jest końcowy 

odcinek, który łączy obecny chodnik, który idzie aż w zasadzie od środka wsi, który kończy się 

przed samym ośrodkiem zdrowia. Tutaj jest potrzebne przejście dla pieszych, bo to jest ważne, 
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żeby młodzież, która będzie szła do szkoły, miała przejście. Tam jest chyba w projekcie 

przejście i już połączenie ze szkołą. Tak, że jest to takie zabezpieczenie dla dzieci przede 

wszystkim, żeby bezpiecznie mogły dojść do szkoły.  

 

Przewodniczący Rady - Panie radny Kazimierzu, nie chciałbym tu polemizować, bo wiem, że 

to jest ważne, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo, pani Gienia zabiegała o to. Chociaż teraz mi tak 

przychodzi na myśl, żebym zagłosował przeciw, bo jak chodziło o moją miejscowość  

i o nadanie tytułu Zasłużony dla Ropczyc, to nie wiem dlaczego, ale zagłosowałeś przeciw.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Panie przewodniczący, ja chciałbym odpowiedzieć na to, dlaczego 

tak się zachowałem, dlaczego tak zrobiłem, że akurat się wstrzymałem, bo jeden się wstrzymał, 

więc może powiem dlaczego. Obserwuję życie polityczne jakie w Polsce jest, co się dzieje. 

Słyszę, co się dzieje, jakie są nagonki w tej chwili na księży, na ograniczenia religii w szkole  

i tak dalej, a jest jeszcze dodatkowo kampania wyborcza. Żeby komuś nie przyszło do głowy, 

żeby wykorzystać to, żeby proboszcz był od kogoś zależny, żeby musiał coś tam zrobić. Więc 

ja tak przezornie się zachowałem. Oczywiście, to moglibyśmy zrobić po wyborach  

i wtedy nikt by nikogo o nic nie podejrzewał. Może dla bezpieczeństwa się zachowałem tak. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego 

została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.13) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok  

w zakresie wydatków majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 

2024 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków majątkowych  

o wartości przekraczające kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok. W projekcie tym postanawia 

się zabezpieczyć kwotę 4 460 258 zł z przeznaczeniem na realizację zadania budowa szkoły 

podstawowej wraz z salą gimnastyczną w Ropczycach-Witkowicach etap pierwszy. Źródłem 

pokrycia zobowiązania w 2025 roku będą dochody własne gminy z tytułu podatku od 

nieruchomości w wysokości 38 000,92 zł oraz środki z Rządowego Funduszu Polski Ład 

Program Inwestycji Strategicznych w kwocie 4 422 257,08 zł. W związku z tym, że został 

otwarty, rozstrzyga się przetarg na to zadanie i najkorzystniejsza oferta aktualnie wynosi  

10 405 310,77 zł i w związku z tym, że realizacja zadania będzie następowała w okresie dwóch 

lat 2024-2025, konieczne jest podjęcie tej uchwały. W następnym projekcie uchwały, który 

będzie dotyczył zmian w budżecie, będziemy korygować kwoty już zabezpieczone w 2024 roku 

na realizację tego zadania, a w 2025 roku zabezpieczamy, tak jak we wskazanej uchwale, 

poszczególne pozycje. Podjęcie tej uchwały jest konieczne w celu dalszego procedowania 

postępowania zamówień publicznych i ostatecznie podpisania umowy z wykonawcą. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2025 rok w zakresie wydatków majątkowych 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2024 rok została podjęta przy:  

za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.14) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2024 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie na 2024 rok. Zwiększa się dochody budżetu o kwotę  

100 195,79 zł. Na zwiększenie tych dochodów przede wszystkim mają wpływ następujące 

pozycje. 12 500 zł jako wypracowane kwoty dotyczące zadań placówek oświatowych. Są to 

darowizny od firm, od rodziców, które zostają przeznaczone na cele statutowe tychże placówek. 

4 987,70 zł są to środki z programu grantowego Fundacji mBank pod tytułem „Rosnę  

z matematyką”. Są to środki przeznaczone dla Szkoły Podstawowej w Łączkach Kucharskich  

i też będą przeznaczone na realizację tego programu dofinansowującego. Kwota 82 708,09 zł 

są to zabezpieczone środki z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Chodzi tutaj  

o remont kościoła parafialnego pod wezwaniem św. Michała Archanioła w Małej. Jest to 

zabezpieczenie budżetowe wcześniej podjętej uchwały przedstawionej w zabezpieczeniu 

zabytków. Ta część zostaje przeniesiona z 2025 roku, gdyż ostatecznie zadanie będzie 

realizowane w 2024 roku. Jednocześnie projekt uchwały zmniejsza dochody budżetu o kwotę 

577 742,92 zł. Jest to zmniejszenie w ramach środków rządowych, fundusz Polski Ład dla 

zadania budowa Szkoły Podstawowej w Ropczycach-Witkowicach etap pierwszy. Jest to 

uregulowanie zabezpieczenia budżetowego wcześniej już podjętej uchwały, w związku  

z realizacją zadania dwuletniego i również poszczególne zadania są zabezpieczone w tabeli 

numer 2, czyli te wydatki są zwiększone czy zmniejszone w zakresie tych zadań. Jednocześnie 

w projekcie uchwały zwiększa się wydatki do tych wartości, które wcześniej były 

przedstawione o kwotę 358 485,08 zł. Są to wydatki dotyczące realizacji zadań Funduszu 

Pomocy Ukrainie przez placówki oświatowe w naszej gminie. Zabezpieczeniem czy pokryciem 

tych wydatków są wolne środki z 2023 roku. Są to środki, które na koniec 2023 roku były przez 

placówki niewykorzystane, one znajdowały się na koncie i teraz, żeby realizować kolejne 

zadania, konieczność jest wprowadzenia tych środków w 2024 roku, przy tych zwiększonych 

wydatkach. Jednocześnie zwiększa się w projekcie uchwały wydatki łącznie z autopoprawką 

na kwotę 992 181,16 zł. Na przesunięcia te mają przede wszystkim wpływ wprowadzenie  

161 818,11 zł na realizację zadania pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego. Środki te zabezpieczamy z wkładu własnego rządowy Polski Ład. Chodzi 

tutaj o zadanie budowa dróg pod Pałacem. W ramach oszczędności te środki przesuwamy 

zabezpieczając środki na tą dotację. Zabezpieczamy wkład własny na wcześniej już podjęte 

zabezpieczenie dotyczące zabezpieczenia pokrycia gontowego dachu dla parafii św. Michała 

Archanioła w Małej w ramach programu odbudowy zabytków. Przesuwane są również środki 

w ramach realizacji zadania Czyste Powietrze w związku z realizacją zadań przez Referat 

Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego. Również w ramach oszczędności na zadaniu budowa 

Szkoły Podstawowej Ropczyce-Witkowice etap I zmniejszamy, wykorzystujemy oszczędności 

wartości 991 423,54 zł na zabezpieczenie nowych zadań inwestycyjnych, które wprowadzamy. 

Przede wszystkim jest tutaj zabezpieczenie w ramach zadania zabezpieczenie wyposażenia dla 
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przedszkola, które powstaje na Mehoffera 350 000 zł, zabezpieczenie 25 000 zł na przyłącz 

energetyczny, remont i przebudowa obiektu sportowego Ogródka Jordanowskiego w ramach 

realizacji kontynuacji tego zadania ponad 40 000 zł oraz 90 000 zł, w związku ze zwiększoną 

aktualizacją cen. Nowe zadanie modernizacja systemu monitoringu 55 500 zł oraz tak jak 

wcześniej uchwała wskazuje w autopoprawce 239 000 zł również na nowe zadanie budowa 

sieci wodociągowej w miejscowości Niedźwiada Dolna. Autopoprawka również wprowadza 

wydatek nowy 757,62 zł, w związku z rozliczeniem zadania asystent rodziny realizowanego 

przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. W związku ze zwrotem tej dotacji 

konieczność jest wprowadzenia również tych zmian. Jednocześnie w związku  

z wprowadzeniem wydatków dla Funduszu Pomocy Ukrainy wyodrębnia się w uchwale tabelę 

numer 5, która stanowi wydatki tego funduszu.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2024 rok zmian w budżecie Gminy 

Ropczyce na 2024 rok została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw–0, wstrzymujących się-0. 

 

4.15) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2024-2034 - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2024-

2034. Zgodnie ze wszelkimi zmianami, które zostały dokonane przez najbliższy okres, czyli 

uchwałami podjętymi i wystosowanymi zarządzeniami burmistrza, zmienia się zapisy  

w załączniku nr 1, dostosowując je do wprowadzonych zmian. Załącznik nr 2 dotyczący 

przedsięwzięć nie ulega zmianie. Wszelkie kwotowe wartości są wprowadzane w tabeli nr 1  

i mają objaśnienia odzwierciedlone w załączniku nr 3. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2024-

2034 została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.16) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXIX/712/23 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Gminy Ropczyce na 

2024 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmiany uchwały 712 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 19 grudnia 2023 

roku w sprawie budżetu gminy Ropczyce na 2024 rok. Zmiana ta dotyczy zapisów w dwóch 

paragrafach. W paragrafie 7 punkt 1 zmienia się zapis dotyczący utworzenia rezerwy ogólnej 

budżetu na nieprzewidziane wydatki w wysokości 180 000 zł. W podjętej uchwale budżetowej 

z 19 grudnia rezerwa stanowiła wartość 101 707,50 zł. Zgodnie z artykułem 222 ustawy  

o finansach publicznych, zabezpieczenie rezerwy budżetowej na wydatki, które nie są 

przewidziane w momencie zabezpieczenia czy planowania budżetu, nie mogą stanowić 

wartości mniejszej niż 0,1% ogółem wydatków budżetu i nie więcej niż 1%. W związku z tym 

konieczność jest zabezpieczenia, czyli zwiększenia rezerwy o kwotę 78 292,50 zł. Te środki 

zostały przeniesione z wydatków bieżących, wydatków statutowych realizowanych przez 
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Urząd Miejski w celu zabezpieczenia tej rezerwy. Równocześnie zapis w paragrafie 8 ust. 1 pkt 

1 dotyczy zmiany, uszczegółowienia błędu literalnego. Chodzi tutaj o zapisy dotyczące 

wydatków przeciwdziałania narkomanii, przeciwdziałania alkoholizmowi. W związku z tym, 

że zmniejszaliśmy o 5 000 wydatki na Izbę Wytrzeźwień, przeniesienie tylko pomiędzy 

zapisami narkomania i alkoholizmowi. Alkoholizm zmniejsza się o 5 000 zł, a narkomania 

zwiększa się o 5 000 zł. W związku z tym, abyśmy zachowali czystość zapisów, konieczne jest 

wprowadzenie tej poprawki. Jednocześnie zapisy dotyczące wprowadzenia rezerwy, 

zwiększenia i zmniejszenia wydatków stanowią poprawki przedstawione w tabeli numer 1, 

która stanowi załącznik numer 2 do budżetu na 2024. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LXIX/712/23 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Gminy Ropczyce na 2024 rok została podjęta 

przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

5. 

Przewodniczący Rady przedstawił Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Ropczycach 

w 2023 roku. Rada Miejska w Ropczycach, licząc 21 radnych, w 2023 roku pracowała na 14 

sesjach, wykonując obowiązki nałożone przez przepisy ustawy o samorządzie gminnym.  

W ramach działalności stanowiącej Rada podjęła 151 uchwał, których treść jest dostępna  

w Biuletynie Informacji Publicznej. Działalność kontrolna nad organem wykonawczym to 

sprawozdania z działalności Burmistrza Ropczyc i sprawy różne w ramach porządku obrad  

i poszczególnych sesji, działania Komisji Rewizyjnej oraz procedura absolutorium i raportu  

o stanie gminy. Jedna sesja miała charakter uroczysty na okoliczność obchodów Dnia 

Samorządu Terytorialnego. Sesje Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane a następnie 

opublikowane na stronach internetowych Urzędu Miejskiego w Ropczycach. W Radzie działało 

sześć komisji stałych, które analizowały projekty uchwał, następnie wydawały opinie zgodne 

ze swoim zakresem. Były to komisje: Komisja Rewizyjna, Komisja ds. rolnictwa, ochrony 

środowiska i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego - odbyły po 14 posiedzeń oraz Komisja 

ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju gospodarczego, Komisja ds. oświaty, kultury i sportu, 

Komisja ds. zdrowia i porządku publicznego - odbyły po 13 posiedzeń. Komisja skarg, 

wniosków i petycji zrealizowała ustawowe i statutowe obowiązki w zakresie rozpatrywania 

skarg. Ogółem spotkała się na 13 posiedzeniach.  

 

 

6. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

państwo przewodniczący osiedli, sołtysi, kierownictwo gminy. Rozpoczynając informację  

o tym pierwszym miesiącu nowego roku 2024, chciałbym bardzo serdecznie podziękować 

wszystkim tym z Wysokiej Rady, państwu przewodniczącym osiedli, sołtysom, którzy mieli 

możliwość wziąć udział w tych ważnych wydarzeniach kulturalnych, społecznych, jak koncert 
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orkiestry dętej, czy spotkania noworoczne organizowane przez nasze kluby obydwa, czy też 

wczoraj w spotkaniach Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Szczególnie serdecznie 

chciałbym podziękować naszym harcerzom tym, którzy pod sztandarem ZHP Chorągwi 

Ropczyckiej, pani dyrektor Wioletki Czemarnik dołożyli tak wielu starań wraz z wieloma 

nauczycielami, pracownikami oświaty. Serdecznie dziękuję pani dyrektor Centrum Kultury 

Sylwii Ruszel i jej wszystkim współpracownikom. Pracownikom Centrum Sportu za wspólną 

organizację finału w naszym mieście powiatowym Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Na 

dzień dzisiejszy zebrano od różnych darczyńców, którym też składamy podziękowanie środki 

w wysokości 87 000 zł. To nie jest wszystko. Pewnie jutro będzie ostateczna kwota zebrana 

przez młodzież i przez to spotkanie niedzielne w hali. Te środki z pewnością są małą częścią 

środków zebranych w tej edycji Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, ale na pewno bardzo 

przydatne dla placówek służby zdrowia, szpitali i ośrodków zdrowia dla ochrony płuc naszych 

najmłodszych i naszych najstarszych i obyśmy nie musieli się spotkać z tymi trudnymi 

zdarzeniami. Każde środki, każde wyposażenie, doposażenie jest ku temu, aby każde dziecko, 

każdy starszy poczuł się pewniej w naszym kraju w sytuacji choroby. Raz jeszcze składam jako 

samorządowiec podziękowanie naszym wolontariuszom. Jak zwykle w kilkanaście dni po 

finale zapraszam ich tutaj na naszą świetlicę i tym najmłodszym składam też podziękowanie  

i ich opiekunom. Chciałbym kilka zdań powiedzieć na temat tego roku, upływu prawie 30 dni 

stycznia. Do końca tej najdłuższej kadencji samorządu 90 roku pozostały nam dwie sesje 

robocze, luty, marzec i wspomniana sesja uroczysta 4 marca, rocznicy nadania praw miejskich, 

więc zostało nam niewiele czasu. Staramy się jak najsprawniej pracować, by przygotować 

gminę w sensie też prorozwojowym czyli uruchomić jak najwięcej inwestycji do końca marca 

te, które są zaplanowane w budżecie. Wiadomo, że miesiąc kwiecień będzie miesiącem wyboru, 

miesiącem trochę innych działań i najlepszy czas to do końca marca, zatem jeżeli informuję  

o naszej infrastrukturze niezwykle ważnej z punktu widzenia bezpieczeństwa, komunikacji, 

logistyki, transportu pasażerskiego, gospodarczego, drogi, ulice, chodniki, oświetlenie, to tutaj 

jesteśmy na półmetku. Mamy podpisane umowy na najważniejsze inwestycje tego roku, jak 

budowa nowych ulic na osiedlu pod Pałacem, jak przebudowa ważnego ciągu 

komunikacyjnego drogi gminnej Mała, droga powiatowa przez Brzeziny i droga powiatowa do 

Dębicy przez Małą, Niedźwiadę, Kociomyśl inaczej. Mamy podpisaną umowę z wykonawcą 

na przebudowę naszych chodników w części Śródmieścia ulica Mickiewicza po obydwu 

obszarach szkół średnich. Przygotowujemy się do przetargu na przebudowę mostu na Kolawie 

wraz z odcinkami tych dróg i przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu za kilka, kilkanaście 

dni na remonty kilkunastu odcinków dróg i ulic gminnych. To będzie miało swoje 

odzwierciedlenie na następnej sesji lutowej. Jesteśmy również po zawartych już umowach na 

tą część infrastruktury, która też jest przygotowawcza, ważna, dotycząca oznakowania 

pionowego, poziomego, dostawy prefabrykatów betonowych na drogi, ulice, jak również  

i wykonania różnych prac remontowych przez nasze ropczyckie firmy. Podpisana jest też 

umowa na obsługę szaletów czy na utrzymanie czystości wszystkich przystanków na terenie 

dróg powiatowych, wojewódzkich i gminnych. Przygotowujemy się też do przetargu na letnie 

utrzymanie czystości na ulicach, parkingach, chodnikach w mieście, jak również do utrzymania 

zieleni. To są te ważne przetargi, które zdecydują ostatecznie o kosztach utrzymania miasta  
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w sensie tej infrastruktury, ważne, logistyczne, ale też i dla bezpieczeństwa. Oświetlenie uliczne 

- na końcowym etapie są uzgodnienia z zakładem energetycznym, by nowe inwestycje 

kończone na przełomie roku, Granice Borki Chechelskie zaświeciły, ten drugi etap, pierwszy 

świeci. Gnojnica świeci i Lubzina będzie świeciła. Czasami krócej się wykonuje taką 

inwestycję, niż uzgadnia uruchomienie w zakładach energetycznych w Mielcu czy  

w Rzeszowie. Przygotowujemy też aktualizację warunków technicznych do projektu, który 

kilka lat temu był wykonany na ulicę Rolniczą. Zapowiadam taki punkt proinwestycyjny na 

następnej sesji lutowej. Jeżeli taka będzie wola państwa radnych, to uruchomimy też przetarg 

na to zadanie tak, by po kolei te projekty, które gdzieś mamy na miarę naszych możliwości 

finansowych, dotyczących tego bezpieczeństwa związanego z oświetleniem uruchamiać.  

W tym obszarze jesteśmy na etapie projektowania 11 projektów drogowych i chodnikowych, 

od tych bardzo dużych, jak na przykład ulica Polna, do tych pomniejszych, jak na przykład 

chodnik Brzezówka-Zapłocie, chociaż też to nie taki mały projekt, bo z tego co już wiem, to 

jego koszt wedle kosztorysów będzie w granicach między 3 a 3,5 miliona złotych i też będziemy 

poszukiwali środków finansowych nawet na ten projekt lub budowali małymi etapami, tak jak 

tu przed chwilą była mowa o współpracy z powiatem na temat etapami budowy brakującego 

chodnika w Niedźwiadzie przy drodze powiatowej od Bud do szkoły i do środka zdrowia.  

W tym miesiącu wydaliśmy na dodatki mieszkaniowe z naszych dochodów 7 500 zł i ze 

środków rządowych do czynszu dla budownictwa na najem na Mehoffera również prawie 7 000 

zł. To są już środki rządowe. Jeżeli chodzi o inwestycje liniowe, kubaturowe jesteśmy na 

końcowym etapie rozstrzygania przetargu na budowę największej inwestycji liniowej w roku 

2024, jakim jest dokończenie budowy wodociągu Przymiarki Okonin, Łączki Kucharskie, teraz 

strona zachodnia wzdłuż ulicy Zielonej do szkoły, spięciem się do instalacji wodociągu 

społecznego Niedźwiada Dolna. Również w budowie jest wodociąg Niedźwiada Górna na 

przysiółku Polska do szkoły w Niedźwiadzie Górnej. Myślę, że 1 września ta szkoła będzie 

podłączona do wody miejskiej dębickiej, a druga szkoła myślę, że bliżej końca roku, a oddanie 

tej inwestycji zapowiadanej wraz z budową odcinka kanalizacji w Brzezówce, to po tym 

przetargu. Informuję, że na to mamy gros środków z programów europejskich i te środki nasze 

to tak naprawdę ten projekt ostatni, o którym mówiłem, który dzisiaj wprowadzaliśmy do 

budżetu gminy. Największą inwestycją, którą w tym roku rozpoczynamy jest budowa szkoły  

i hali sportowej w Witkowicach. Jesteśmy na końcowym etapie rozstrzygania przetargu. Sądzę, 

że za tydzień podpiszemy tu na tej sali umowę przy udziale dyrektora szkoły i już dzisiaj 

zapraszam panią przewodniczącą osiedla do tego udziału. To jest pierwszy etap. Myślę, że 

jeszcze w tym roku gmina, samorząd Ropczyc w drugiej połowie roku rozpocznie intensywne 

działania, by pozyskać środki finansowe na kolejny, drugi etap i będzie trzeci. Na każdy z tych 

etapów trzeba nam od rządu lub ze środków europejskich w granicach do 10 000 000 zł, żeby 

za 2,5 roku, sądzę, że to będzie wczesną wiosną, można było tę część szkoły oddać do użytku, 

więc to jest jedna z większych inwestycji. Sądzę, że w drugiej połowie roku rozpoczniemy 

budowę nowoczesnej biblioteki w ramach też środków europejskich wedle projektu, który jest 

na ukończeniu, czyli na terenie byłego dworca PKS. Chciałbym jeszcze poinformować Wysoką 

Radę, że budowa żłobka mimo zimy trwa, czas mamy krótki, koniec lipca musi być ten obiekt 

oddany i wyposażamy go w sierpniu. Bardzo dziękuję za decyzję, którą podjęliście. 
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Przenieśliśmy środki, zabezpieczyliśmy w zasadzie wszystkie środki, które są niezbędne, żeby 

wyposażyć i wybudować również otoczenie w postaci placu zabaw dla dzieci żłobkowych, 

dzieci przedszkolnych i też dzieci starszych, bo nie ukrywamy, że po godzinach pracy żłobka 

będzie dostępny dla dzieci z tego obszaru, ale dzieci nie dla młodzieży, bo to nie będzie dla 

szesnastolatków, osiemnastolatków. Musimy więc jeszcze tam pewien element myślę, że 

doprojektować i doinwestować, czyli kamery i oświetlenie, bo dzisiaj tak jest, że jak nie ma 

tego profilaktycznego zabezpieczenia, to różnie z taką infrastrukturą się dzieje. Mamy 

podpisaną umowę na budowę boiska poliuretanowego przyszkolnego w Lubzinie. Niestety nie 

jest to przy szkole. Prawie dekadę naszych prób i działań, żeby taki teren kupić przy szkole nie 

udało się, nie rezygnujemy. Oczywiście może się to w przyszłości udać, wszystko się zmienia, 

ale budujemy, bo mamy środki o wysokim stopniu dotacji, rządowe na budowę tego obiektu, 

więc budujemy i to byłaby końcowa inwestycja w ramach realizacji programu poprzedniej i tej 

kadencji dwóch projektów ważnych dla szkół, budowy przy każdej szkole placu zabaw dla 

dzieci i młodzieży i budowy przy każdej szkole podstawowej boiska sztucznego, 

poliuretanowego, ogrodzonego. To jest ostatnia szkoła, ta infrastruktura techniczna jest 

wybudowana, jest to ważny powód, żeby o tym przypomnieć, pochwalić. Sami sobie 

postawiliśmy taki cel kilka lat temu, jeszcze w poprzedniej kadencji. Udało się w ciągu tych 

pewnie ośmiu lat zrealizować. Dzisiaj też Wysoka Rada zabezpieczała nam dodatkowe środki 

na ten kolejny, drugi etap modernizacji, przebudowy bardzo efektywnie uczęszczanego ogrodu 

zabaw dla dzieci i młodzieży Ogród Jordanowski naprzeciw dworca PKS na ulicy Zielonej. 

Mamy tutaj środki europejskie, ale to nie są zbyt duże środki. O ile pamiętam, to chyba jakieś  

sto ileś tysięcy. Mieliśmy do dyspozycji w granicach 230 000 zł. Okazuje się, że przetarg 

pierwszy otwarty wskazuje na prawie 100% wyższe kwoty. Poprosiłem o unieważnienie. 

Będziemy jeszcze raz otwierali ten przetarg. Jeżeli się okaże, że te środki są niewystarczające 

najprawdopodobniej w lutym poproszę Wysoką Radę o przeniesienie jakichś wolnych 

środków, żeby jednak ten drugi etap przebudowy Ogrodu Jordanowskiego zrobić, z uwagi na 

to, że w okresie od wiosny do późnej jesieni tam są dziesiątki dzieci i młodzieży. Jest to główny 

plac zabaw po zajęciach szkolnych, lekcyjnych dla dzieci nie tylko ze Śródmieścia, ale i trochę 

dalej. Tyle jeżeli chodzi o inwestycje kubaturowe i liniowe. Nasz referat, który najbardziej 

odpowiedzialny jest za pozyskiwanie środków finansowych, co nie znaczy, że tylko on ma 

obowiązek monitorować i przygotowywać wnioski o środki polskie, rządowe, europejskie, czy 

z różnych innych fundacji, mówię o referacie, którego kierownikiem jest Mariusz Wośko ale 

też, wszystkie jednostki organizacyjne na miarę swoich możliwości przygotowują wnioski  

i w wielu przypadkach skuteczne, idące w kilkaset tysięcy złotych, ale jak dwa dni temu tu na 

tej naradzie z dyrektorami, na tej sali, naradzie z dyrektorami, mówiłem, że każda kwota 

pozyskanych środków finansowych przez jednostki organizacyjne, jakim są szkoły, 

przedszkola jest bardzo ważna, istotna i przyczynia się do doposażenia, wyposażenia naszych 

placówek oświatowych, edukacyjnych, kulturalnych, ośrodka pomocy społecznej i sportu. To 

jest czynione, bardzo za to dziękuję. Wszystkie środki są niezwykle ważne i od naszych 

sponsorów, ale przede wszystkim te, które można pozyskać. Tych źródeł jest sporo, więc 

bardzo dużo wniosków składamy, wiele jest skutecznych, bardzo za to dziękuję wszystkim 

naszym służbom, w szczególności pracownikom i kierownikowi wymienionego referatu  
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i czekamy na parę projektów, które uważamy, że mają duże szanse. Takim projektem, który ma 

duże szanse jest zakup nowego samochodu średniego dla OSP. Nie ukrywamy, że ten samochód 

średni, jeśli będzie przyznany ze środków europejskich po kwietniu, to już wiemy, będzie 

zadysponowany do jednostki najskuteczniejszej, nie tylko w naszym powiecie, ale w całym 

Województwie Podkarpackim. Mieliśmy zebranie sprawozdawcze w sobotę przy udziale 

oficera, wicekomendanta Państwowej Straży Pożarnej, również prezesa powiatowego i naszego 

druha kolegi, prezesa gminnego Andrzeja Rachwała. Tam mówiliśmy, że ta jednostka, jeżeli 

tak będzie to przy pomocy środków naszych na udział własny, które zadysponujemy, będzie 

przeznaczona dla tej jednostki, która ma najwięcej wyjazdów wskazanych przez Państwową 

Straż Pożarną w Województwie Podkarpackim, czyli najbardziej mobilna. Byłby to średni 

samochód, samochód zabezpieczający w roku ubiegłym kupiliśmy. Ta jednostka musi być 

mobilna z uwagi na to, że jest blisko Państwowej Straży Pożarnej, że uzupełnia Państwową 

Straż Pożarną, jeżeli chodzi o nasz przemysł, Czekaj odcinek A4 drogi krajowej i drogi 

wojewódzkiej. Wystosowałem pismo do Komendanta Państwowej Straży Pożarnej  

w Rzeszowie, do wojewody, do Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej o przydział za 

pewnym uzupełniającym wynagrodzeniem ciężkiego samochodu, dziesięcioletniego 

przekazywanego do jednostek OSP. Uważam, że ten ciężki sprzęt powinien trafić właśnie do 

tej jednostki, która dysponuje sprzętem dwudziestopięcioletnim i koszty naprawy bardzo 

obciążają nasz budżet, ale też może powodować tak stary sprzęt, że ta skuteczność może 

czasami być zachwiana, więc walczymy o ten ciężki sprzęt. Złożyliśmy bardzo duży wniosek 

na już takie pełne uzupełnienie oprogramowania, usprzętowienia w komputery, w serwery 

Urzędu Miejskiego na kwotę 850 000 zł ze środków europejskich i wydaje mi się, że jest to 

bliskie skutecznego dofinansowania, a bardzo by nam pasowało otrzymać dotację z programu 

dostępności architektonicznej i komunikacyjnej dla przebudowy naszego węzła 

komunikacyjnego w Urzędzie Miejskim wraz z sanitariatami. Jeżeli tak by się stało, to 

będziemy szukać udziału własnego i takie prace być może jeszcze w tym roku by się 

rozpoczęły, jeżeli nie w tym roku, to na pewno od wczesnej wiosny w przyszłym roku. Jeżeli 

chodzi o obszar obrotu nieruchomościami, to tylko najważniejszą rzecz przypomnę, że kilka 

dni temu podpisałem akt notarialny zakupu bez mała pół hektara gruntu przylegającego do 

obszaru szkoły w Niedźwiadzie Dolnej pod projekt i budowę żłobka z przedszkolem czyli 

nieruchomość nabyliśmy notarialnie. Będziemy zlecać w trybie ofertowym projektowanie tego 

obiektu. Mam nadzieję, że do końca roku taki projekt będzie mógł być przedłożony, wcześniej 

koncepcję. Będziemy też to opiniować, uzgadniać z dyrekcją szkoły, z radnymi z Niedźwiady 

i program możliwości zabezpieczenia opieki opiekuńczej i wychowawczej dla dzieci od roku 

do lat trzech byłby realizowany u nas w gminie skutecznie tak, by każda mama potrzebująca 

oddać dziecko w wieku od roku do trzech pod opiekę i pójść do pracy zawodowej mogła znaleźć 

miejsce na terenie gminy. Ta inwestycja nie byłaby tylko skierowana do miejscowości  

i mieszkańców Niedźwiady, ale również Małej, Łączek Kucharskich i całej Niedźwiady, bo 

takie są tam możliwości i tu wykorzystując środki europejskie, uważam, że w ciągu 2,5 roku 

od dziś taki obiekt może być oddany. Wpłynęło 34 wnioski o wydanie decyzji o warunkach 

zabudowy, mieszkaniowe, gospodarcze, usługowo-handlowe. Wydaliśmy takich decyzji w tym 

miesiącu 26 i powiat wydał 6 pozwoleń w tym czasie. Rozstrzygnęliśmy też konkursy na kluby 
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sportowe, na stowarzyszenia o profilu kulturalnym, sportowym, regionalnym, kulturalnym.  

W sumie rozdysponowaliśmy 1 000 080 zł dla 46 chyba stowarzyszeń o szerokim profilu. 

Umowy podpisujemy myślę, że w tych dniach dla tych stowarzyszeń, które prowadzą teraz 

bardzo intensywne zawody, rywalizacje, jak chociażby kluby siatkarskie. Zabezpieczymy już 

na początku lutego, koniec stycznia te środki finansowe, co jest z naszej strony podejściem 

mobilnym i pozwala tym wszystkim stowarzyszeniom funkcjonować i za to dziękuję, bo 

podnieśliśmy tą stawkę. Na początku roku ubiegłego wydawaliśmy w granicach chyba 940 000 

zł, więc jest to 140 000 zł więcej. Jest to dokładnie więcej o ten współczynnik, mocno inflacyjny 

i trochę wyższy niż nasze dochody, bo nasze dochody się zwiększyły o 9%. Jesteśmy pełni 

uznania dla sportu młodzieżowego ale i tego dorosłego. Świadczą o tym te dwa podsumowania, 

zwane galą gminną i powiatową. Uważamy, że głównymi kreatorami sportu, zwłaszcza 

młodzieżowego, są samorządy, zwłaszcza gminne. Powiat, pewnie wszystkie powiaty, ale 

szczególnie nasz, bardziej działają w sferze promocji i propagandy w tych wydatkach. Żeby 

utrzymywać kluby, czy sponsorować stałe wydarzenia sportowe w postaci różnych klubów 

zainteresowań, jakoś tego nie za bardzo widzę. Informuję tylko Wysoką Radę, że podstawy 

prawne do takiego finansowania są dokładnie te same. Tak powiat jak i samorząd wojewódzki 

może wydawać środki finansowe wedle ustalonych zasad na podstawie tych samych ustaw, 

tylko trzeba woli. Ochrona Środowiska, jeszcze raz przypominam i proszę państwa sołtysów, 

przewodniczących osiedli, ale również wszystkich, Wysoką Radę i nasze kierownictwo, żeby 

rozpowiadać, gdzie tylko się da i wykorzystywać wszelkie możliwości środkami naszego 

masowego przekazu, typu internet, telewizja miejska też, tygodnik powiatowy Reporter, by 

docierała do naszych mieszkańców informacja o programie Czyste Powietrze, że można 

składać wnioski, że pomagamy. Są tu znaczące środki rządowe, wspierane również środkami 

europejskimi poprzez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Wojewódzki, by wymieniać 

te kopciuchy. Mówię o tym wielkim zagrożeniu, jakim jest smog w niektórych dniach tu  

w Ropczycach, w tej kotlinie, w tej dolinie. Widzimy, jak te niektóre domy nasze, rodzinne ten 

smog tworzą, bo to jest ta niska emisja pyłu. Tutaj nie ma problemów, jeżeli chodzi o naszą 

centralną ciepłownię, jest w innym terenie, jest na wysokim kominie i jest certyfikowana, jeżeli 

chodzi o rodzaj tych wszystkich spalin, więc tam nie ma obawy. Obawy są w tych naszych 

niecertyfikowanych, starych kotłach. To nie znaczy, żeby nie palić węglem, tylko palić innymi 

piecami. Na to są pieniądze i warto o te środki zadbać również na termomodernizację, na 

wymianę okien, drzwi, wentylacji. Pomagamy, stworzyliśmy zespół dwuosobowy, są środki. 

Jesteśmy aktywni, ale ja uważam, że wciąż można więcej, bo mamy takie potrzeby. Cała ta 

dolina tutaj ropczycka, Śródmieście Ropczyc, zaciąga ten smog z tej całej doliny wielopolskiej, 

od Łączek, to wszystko sunie wieczorami, rankami do Śródmieścia i tutaj się to wszystko 

kotłuje wśród tych wzgórz. To jest jeden wielki problem, który stoi przed nami, przed PEC-em. 

Musimy chyba jeszcze więcej robić sami i też w sferze tej informacyjnej, przekonywać ludzi  

i korzystać z różnych środków, również tych europejskich, na również nowe możliwości 

pozyskiwania tej energii, energii fotowoltaicznej, energii związanej z produkcją gazu i w tym 

kierunku nasze programy też na przyszłą kadencję będą nacelowane i będziemy tak to 

przedstawiać. Proszę pamiętać, mówię to również do wszystkich nas, żebyśmy to przekazywali, 

że w roku, który minął, obowiązywał nas 35% wagowo recykling, podział odpadów stałych.  
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W tym roku to już jest 45% i są dwa aspekty tego dbania o segregację, że im więcej wagowo 

mamy tych odpadów stałych, niesegregowanych, to więcej płacimy, bo one dużo więcej na 

wysypisku śmieci w Dębicy kosztują. Ale dużo nas może kosztować jako gminę, jeżeli nie 

spełnimy tych parametrów 45% na koniec roku, za ten rok segregacji. To są dość duże kary  

i to by nas bardziej obciążało, bo tu pójdzie oczywiście w odpłatność od jednego mieszkańca. 

Wszystkich proszę, informujmy, wszyscy róbmy, co jest możliwe, a ze spółdzielniami 

mieszkaniowymi, jeszcze wraz z zarządami spółdzielni mieszkaniowych musimy porozmawiać 

i musimy też to uświadamiać i być może pomagać, żeby ta segregacja była jeszcze na wyższym 

poziomie. Bardzo dużo zrobiliśmy w zakresie odbioru azbestu w roku ubiegłym. Również nie 

tylko dlatego, żeśmy pozyskaliśmy znaczące środki z Narodowego Funduszu, ale z naszych 

dochodów własnych wydaliśmy około 160 000 zł z naszych dochodów własnych, ale dalej  

w naszych miejscowościach jest bardzo dużo jeszcze do odbioru azbestu z budynków. Jeżeli 

będą tylko takie możliwości, to każdą kwotę nam zaproponowaną przejmiemy i będziemy 

szukać u nas rezerw środków, które by zabezpieczyły ten udział własny. Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Zima do tej pory nie spowodowała ofiar osób bezdomnych, co nie znaczy, że takich 

osób nie mamy. Inwentaryzacja tych osób była. Sam jestem ciekaw, nie mam jeszcze informacji 

od pani kierownik Iwonki Kozubowskiej, jak to u nas wygląda, jak to wygląda w powiecie. 

Oczywiście mamy osoby, które są w dębickich ośrodkach w okresie zimowym, za które 

płacimy. Budowa domu spokojnej starości przez fundację imieniem profesora Lewickiego  

w Małej byłaby bardzo przydatna, bo już dzisiaj ośrodkom w innych powiatach płacimy 

miesięcznie w granicach chyba ponad 60 000 zł. Corocznie będziemy się zbliżać do 1,5 miliona. 

To nie są subwencje państwowe, to nie są dotacje, to są nasze dochody własne. Jeżeli te 

pieniądze mielibyśmy wydawać, to byłoby lepiej, żebyśmy wydawali tu, na terenie gminy, żeby 

nasze panie, które nie mają pracy, mogły to obsługiwać, w sensie gospodarczym, kulinarnym, 

sanitarnym, lekarskim, więc dlatego wspieramy pomysł tej fundacji i będziemy to nadal robić, 

proponując również pomoc i proponujemy być może pozyskanie środków europejskich. 

Centrum Kultury, które składa się z naszych pięciu obiektów, najwięcej obiektów spośród 

wszystkich gmin naszego powiatu w tym miesiącu intensywnie pracowało w każdym wiejskim 

domu kultury. Były różne spotkania noworoczne, spotkania z okazji dnia seniora, dnia babci, 

dziadka i różne inne inscenizacje, przedstawienia na wysokim poziomie występy zespołów 

szkolnych, zaproszonych. Bardzo dziękuję za tą działalność wszystkim kierownikom naszych 

domów kultury, bardzo serdecznie dziękuję pani dyrektor i pracownikom Centrum Kultury za 

tą aktywność i ten wysoki poziom, jak również wysoki poziom stałych form aktywności 

artystycznej. Tutaj na to wskazuje wiele występów różnych zespołów. Jednym z takich bardzo 

znaczących naszych wizytowych, reprezentacyjnych zespołów jest Orkiestra Dęta i jej 

doroczny koncert. Oni koncertują też w innych gminach, na różnych innych wydarzeniach i to 

jest też promocja pod względem kultury naszego miasta. Inne zespoły też. Miałem okazję być 

może i część z państwa być na koncercie noworocznym w kościele świętej Barbary na górce 

naszej szkoły muzycznej, gdzie około 100 naszych uczniów i absolwentów koncertowało. 

Piękny koncert, to jest też wielka siła podstaw i promocji naszej młodzieży artystycznie, 

muzykalnie uzdolnionej. To są też znaczące nakłady. Sądzę, że ta inwestycja przez 27 lat 

ostatnich jest ważną inwestycją. Mamy młodzież umuzykalnioną, do tego ta szkoła, ci 
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nauczyciele z pewnością w wybitnym stopniu się przyczyniają, dużo łatwiej później w szkołach 

średnich w szczególności, bo zwykle jak dzieci i młodzież kończą szkołę sześcioletnią w naszej 

szkole muzycznej, to już znajdują się w szkole średniej, czy to jest już ósma klasa i z tą 

młodzieżą łatwiej przygotować jest w szkołach średnich różne projekty artystyczne, projekty 

muzyczne, projekty teatralne. Ale też wszędzie, gdzie ta nasza młodzież nie znajdzie się  

w życiu później zawodowym czy prywatnym, to miło jest umieć zagrać na gitarze, na 

skrzypcach czy na pianinie, nie mówiąc już o saksofonie i trąbce, co jest tą podstawą dla 

orkiestry dętej i to się uzupełnia i wzmacnia. Za to wszystko dziękuję dyrektorom naszych 

placówek kulturalnych i Wysokiej Radzie za to, że nigdy nie było problemów na tej sali przez 

te dwadzieścia parę lat z zabezpieczeniem środków dla Szkoły Muzycznej, dla Centrum 

Kultury, dla różnych zespołów artystycznych. Wszyscy wiemy, że jest niezwykle ważne, 

abyśmy nie tylko budowali rozwój Ropczyc i naszą gminę poprzez inwestycje, remonty, ale 

również żebyśmy inwestowali w ten kapitał społeczny, czego częścią jest edukacja i ta edukacja 

artystyczna też ma swoje ważne znaczenie, również w życiu naszej młodzieży, później w życiu 

dorosłych. Biblioteka się również do tego przyczynia. Wszelkie działania związane  

z aktywizacją czytelnictwa, historycznych zdarzeń, różnych konkursów, wciąganie dzieci, 

młodzieży od najmłodszych w czytelnictwo, w świat książki jest niezwykle ważny. Pani 

dyrektor Agnieszka Szela, pracownicy realizują swoje zadania na dobrym poziomie. Sport. 

Wiecie państwo, że będziemy w marcu żegnali pana dyrektora Adama Wojdona. 30 lat pracy 

na tym stanowisku, duży wkład w klimat dla sportu i będziemy mu dziękować. Myślę, że sport, 

zwłaszcza młodzieżowy, mamy na bardzo dobrym poziomie, możemy się też tym chwalić, 

chlubić i to jest obok kultury niezwykle ważne zadanie nasze, zadanie społeczne w wychowaniu 

młodego pokolenia. Cokolwiek byśmy nie robili to mniej ważne dla mnie są osobiście 

inwestycje prorozwojowe. Uważam, że nowy odcinek wodociągu, kanalizacji czy nawet 

chodnika, wybudowany jutro, nie zaszkodzi, ale jeżeli dziś nie zainteresujemy sportowo  

i kulturalnie naszych dzieci wtedy, kiedy trzeba w tym czasie zerowym, właściwym, 

optymalnym, to tracimy ten czas. Nie za późno będzie na wodociąg, na kanalizację, nie za 

późno będzie na chodnik, za późno będzie na te emocje związane z nauką choćby jazdy na 

nartach. Jest zima i wiele szkół bardzo pięknie promuje ten sport, rekreację, to jest niezwykle 

ważne. Nasze spółki. Nie mam żadnych uwag do pracy spółek. Myślę, że ważnym okresem jest 

miesiąc luty, kiedy oddamy 34 mieszkańcom naszej gminy mieszkania pod najem. Bardzo 

dziękuję prezesowi Ryglowi i inżynierowi Wojtkowi Rogowi, bo obydwaj są współautorami 

projektu i wybudowania tego obiektu w bardzo ciężkim terenie i przy ciężkich warunkach 

związanych z COVID-em i tymi zmianami umów, co jak zawsze bywa niezwykle trudne  

w sensie prawnym, finansowym, organizacyjnym. Udało się, wykorzystaliśmy dobre okresy 

przełomu zimy i te prace zostały już prawie zakończone przez naszą firmę Jana Wrony. Ważne, 

że tego typu firmy jak przedsiębiorstwo Jana Wrony mamy na terenie, gdzie czasami trzeba 

nam wykonawcy, nie ma i jak się poprosi, jak się wskaże na ten patriotyzm lokalny, że trzeba 

gdzie indziej robotę zostawić, a tu zrobić, bo są czasami terminy, to przyjmują to do 

wiadomości i to jest ważne. Tak jak bardzo ważne jest to, aby jak najwięcej przedsiębiorstw 

było w rękach kapitału naszego, rodzinnego, bo czasami sponsorują różne ciekawe projekty 

poprzez swoje fundacje czy inne środki, wczuwają się w to środowisko uczestnicząc i mając na 
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uwadze wiele fajnych projektów, a przedstawicielstwo firm o kapitale zagranicznym, wspomnę 

tu o UTC, czyli Gloria, Aero Gearbox, czy Eurovia, jest nie do uchwycenia, jest nie do pomocy, 

jest jakby obok. Szczęście oczywiście, że są te firmy bo płacą podatki od nieruchomości. Ludzie 

nasi tam pracują, zarabiają, płacą podatek i wydają pieniądze w naszych placówkach 

handlowych, usługowych i innych, to jest ważne, ale nie ma więzi z tym środowiskiem, bo to 

troszeczkę działa na innych zasadach korporacyjnych. PEC - ze Stanów Zjednoczonych płyną 

do nas ważne moduły kogeneracyjne, na bazie których będziemy przekształcać ciepło w energię 

elektryczną i to jest też pewien element do przebudowy naszej kotłowni pod kątem 

ekologicznym i pod kątem też ekonomicznym. To jest początek, dużo zrobiono przez ostatnie 

lata. Przed nami jeszcze więcej. Nam, samorządowi, Ropczycom, marzyłaby się biogazownia 

podłączona i marzyłyby się takie elementy, gdzie nasze odpady biologiczne mogłyby być 

przetwarzane na energię cieplną i elektryczną, żeby poprawiać skuteczność segregacji, ale też 

obniżyć znacząco koszty odbioru odpadów stałych. To jest możliwe. Sądzę, że przy 

wykorzystaniu preferencyjnych środków z Unii Europejskiej w tej kadencji, która przyjdzie, to 

zrobimy. Myślę, że mamy mobilnego prezesa, będzie się sprężał, ale też ściągniemy 

fachowców, projektantów i spróbujemy sprząc środki europejskie, rządowe, nasze  

i to jest zadanie, żeby obniżyć koszty odbioru odpadów stałych, żeby poprawić efekty naszej 

kotłowni i przesunąć ciągi ciepłownicze w te rejony miasta, gdzie dzisiaj są lokalne domowe 

kotły, choćby gazowe. Gdyby były pytania, jesteśmy do dyspozycji z kierownictwem gminy. 

  

 

7. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady wpłynął wykaz zarządzeń burmistrza 

wydanych w 2023 roku na podstawie uchwały numer XLI/509/09 Rady Miejskiej  

w Ropczycach z dnia 18 grudnia 2009 roku w sprawie nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 

trzy lata lub na czas nieoznaczony. Przekazy w tym temacie są w eSesji.  

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to ostatni rok kadencji. W ostatnim roku radni 

składają oświadczenie na dwa miesiące przed końcem kadencji oraz jak zawsze do 30 kwietnia, 

za rok 2023. Materiały Wysoka Rada otrzymała. Teraz czekamy na wyjaśnienia z Wydziału 

Prawnego w ramach nadzoru, wzorem poprzednich kadencji.  

 

Radna p. Genowefa Ciosek - Serdecznie chciałam podziękować wszystkim radnym za 

przegłosowanie projektów uchwał do Niedźwiady. Szczególnie tutaj chodzi nam o wodę. 

Nareszcie może się skończą te kontrole sanepidu, wywieszki w szkołach, chociaż nawet tak po 

cichu myślałam, że czasem przesadzają ale może lepiej jest dmuchać na zimne niż później mieć 

problemy z tym. Dziękuję również panu burmistrzowi za podjęcie decyzji o wykup tej ziemi 

pod żłobek, ponieważ w Niedźwiadzie jest bardzo dużo ziemi, która stoi odłogiem ale takiej 

koło szkoły nie ma, a jak jest, to nie chcą sprzedać. Chciałam powiedzieć kolegom, że 

Niedźwiada jest największą wioską w gminie i jest rozwojowa, bo dużo więcej się dzieci rodzi 

niż umiera tak, że żłobek jest na pewno koniecznie potrzebny i przyda się, a szkoda było też 

zmarnować tych pieniędzy, jak są teraz europejskie. Jeszcze panie burmistrzu, jeżeli chodzi  
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o most i drogę Kolawę, może by tam jeszcze jakoś wpisać, żeby ją oświetlić, bo cały czas ta 

droga idzie prawie koło rzeki, może by w przyszłości oświetlić tą drogę i jeszcze drogę na 

Polskę też może by jakoś oświetlić, bo jest tam bardzo dużo budynków, buduje się dużo 

młodych, powstaje bardzo duże osiedle w związku jeszcze teraz z wodą, co będzie 

doprowadzona, bo Niedźwiada Górna nie miała w ogóle skąd wody wziąć. Serdecznie dziękuję 

za te wszystkie inwestycje.  

 

Radny p. Stanisław Marć - Dziękuję za to oświetlenie. Już wprawdzie trochę wstępnie 

dziękowałem, ale było nieskończone. Tutaj wcześniej się zaświeciło, ta krzyżówka, bardzo 

fajnie, ludzie sobie chwalą. Tam przejechałem, wprawdzie w dzień, jeszcze wieczór nie 

jechałem, ale mówili, że już jest do końca zrobione i faktycznie tak jak teraz nam tam 

wymagało, bo tam dalej już jest mniej domów, dopiero zaczynają budować. W przyszłości 

będzie drugi odcinek. 

  

Radny p. Marek Fic - Chciałem się zwrócić do kierownika Bębna Arkadiusza odnośnie wiaty 

przystankowej. To jest pierwsza wiata od sołectwa Gnojnica Dolna na naszym terenie. Jest od 

starosty w kierunku Gnojnicy Woli, to jest pierwsza wiata. Leci rdza z tego daszku. Ja to 

zgłaszałem chyba na początku ubiegłego roku, ale nie było środków. Teraz to już tak naprawdę 

trzeba się temu przyjrzeć, bo sypie się rdza. Co jakiś czas obumiera ten metal i sypie się rdza 

na ludzi. Druga rzecz też kierownik Arkadiusz Bęben, chodzi o tą wycinkę, o której też 

mówiłem. Trzeba by jednak dołożyć starań i zrobić to w takim większym zakresie, bo to jest 

troszkę pozbyta ta robota. Gałązki teraz śnieg przycisnął, przygięło i w dalszym ciągu to jest 

takie osłonięte wszystko. Jeszcze pozwolę sobie na taką małą dygresję odnośnie wypowiedzi 

pana radnego Mądro odnośnie księży. Przy wszystkich organizacjach, jak tu obserwuję, ci 

księża są na średnim miejscu. Jeśli idzie o tę walkę z religią powiem, mam też trochę lat i nikt 

nigdy mi nie bronił ani się modlić, ani sakramentów przyjmować. Teraz widzę, tworzy się taki 

trend, nie wiem, to chyba góra tak tym wszystkim steruje, że znów, a to walka z kościołem,  

a to walka z uczciwymi z CBA. Chcę powiedzieć kolego radny, że właśnie te uczciwe służby 

CBA oskarżyły starszego księdza. Później go zwolnili, w efekcie ksiądz zmarł. I to było 

prześladowanie, ale to nie jest prześladowanie przez ogólnie naród, czy w tej chwili rządzących, 

czy wcześniej rządzących, to służba zrobiła. Wójt został uniewinniony, geodeta uniewinniony, 

zostały sfabrykowane dowody i to było prześladowanie. Ja tu nie widzę, że było 

prześladowanie. Tutaj też się odnoszę do tej famy, ja mówię konkretnie, bo tu poszło 

ogólnikowo, że jest walka z kościołem. Ja nie zauważam, to jest moje osobiste spostrzeżenie.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Ja nie chcę radnemu odpowiadać, niech sobie każdy odpowie.  

Ja w innej sprawie, mianowicie pan burmistrz tu mówił o 11 odcinkach dróg gminnych. 

Chciałbym się przypomnieć o takiej drodze Mała-Granice-Łosiny. Jest to dość takie 

problematyczne, ale musimy do tego podejść albo jeżeli nie będzie możliwości, to na pewnym 

odcinku zrobić projekt, żeby obejść pewne problemy z mieszkańcami. Ale myślę, że to jest 

droga, która jest potrzebna ze względu na to, żeby nie budować na Niedźwiadzie tyle mostów 

bo wszystkie te działki po lewej stronie przechodzą przez Niedźwiadkę i każdy, kto ma działkę 
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po drugiej stronie, buduje most. Wiemy, jakie są koszty, a można zasilić od drugiej strony drogą 

gminną, która by była do niektórych działek możliwością dojazdu z drugiej strony. Druga 

sprawa, tu mnie pan burmistrz sam zainspirował, mianowicie mówił, że sport to jest 

najważniejszy. Byłem na gali sportu i pan wiceburmistrz mówił, że w Niedźwiadzie stadion, 

może za 2 lata ruszymy, więc to  jest dla mnie trochę późno, bo my już czekamy na niego 40 

lat. Ja bym prosił tutaj, jeżeli by były takie możliwości, może z tych środków europejskich, 

może z Ministerstwa Sportu, ale żeby te inwestycje rozpocząć jak najwcześniej. Myślę, że 

młodzież w Niedźwiadzie zasługuje na to, żeby mieć stadion. Jest dwie szkoły, jest dużo 

młodzieży, dużo młodzieży gra w piłkę. Myślę, że to jest ważne. Jeszcze jest jedna sprawa, 

przyszłościowa, mianowicie mówimy o tym, że zakończymy sprawy budowy wodociągów na 

Niedźwiadzie, ale w najbliższym czasie, pewno to następna rada, kanalizację całego odcinka 

od Checheł aż do Małej, musimy zacząć projektowanie. Jest to bardzo kosztowna inwestycja  

i tu bez środków zewnętrznych gmina sobie nie poradzi ale pomału jakąś koncepcję rozwiązań 

i projektu myślę, że w następnej kadencji musimy zacząć robić.  

 

 

8. 

Przewodniczący Rady zamknął 71 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 


